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AAN: 

De Minister-President, 

Voorzitter van de Raad van Kluis tere 
c.q. Raad voor Europese Zaken 

Dienstonderdeel: D • G. E. S . Datum: 1 2 me i 1975 

Onderwerp: Conclusies van de Coördinatie Kenmerk: DGES-115656 
Commissie voor Europese Integratie-
en Associatieproblemen 
d.d. 12 mei 1975 

TER BEHANDELING IN DE MINISTERRAAD c.q. R.E.Z. d.d. 16 mei 

/. Hierbij doe ik U toekomen de conclusies van de 

vergadering van de Coördinatie Commissie voor Europese 

Integratie- en Associatieproblemen op 12 mei jl. 

Spoedshalve zend ik afschrift dezes rechtstreeks 

aan de leden van de Ministerraad, de leden van de Raad voer 

Europese Zaken en aan alle Staatssecretarissen toe. 

DE STAATSSECRETARIS VAN BUITENLANDSE ZAKE! 
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Conclusies van de Coördinatie Commissie 
Europese Integratie- en Associatiesreble 
d.d. 12 mei 1975 

De Coördinatie Commissie heeft een tweetal ZEG-
Raadszittingen voorbereid en enige oi^zor.ïere^ 
onderwerpen behandeld, zodat de conclusies"ie 
volgende punten betreffen: 

I. Economisch-Financiële Raad van 20 mei a.s.; 

II. Voorbereiding van Economisch-Financiële ?.ai 

III. Indexatie; 

IV. Landbouwraad van 26/27 mei a.s.; 

V. De balans van het landbouwbeleid. 

De Coördinatie Commissie geeft de REZ c o . de 
Ministerraad in overweging met de conclusies 
akkoord te gaan. 
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Economisch-Financiële Raad van 20 mei a.s. 

Er bleek nog niets bekend te zijn over de a 
van deze Raad. 

Mogelijke agendapunten kunnen betreffen de 
Franse bereidheid om deel te nemen aan het 
mini-slang-arrangement bestaande uit afspraken tct 
het houden van wederzijdse wisselkoersbewegingen 
binnen een bepaalde marge en swap-kredietverlenin^er 
Op het ogenblik nemen daaraan deel de EEG-lidstaten 
Duitsland, die van de Benelux en Denemarken. 
Ook nemen enige niet-EEG-lidstaten deel, nl. Zweden, 
Noorwegen en Oostenrijk. Ook Zwitserland heeft de 
wens te kennen gegeven aan het arrangement deel 
te nemen. 

Nog voor de a.s. REZ c.q. Ministerraad van 
16 mei zal interdepartementaal overleg 
worden gevoerd ter voorbereiding van de 
discussie aldaar met name over eventuele 
voorwaarden die Frankrijk zou willen verbinden 
aan toetreding tot het mini-slang-arrangement. 

Verdere mogelijke agendapunten kunnen voortvloeien 
uit het overleg van het Monetair Comité dat zojuisx 
heeft plaatsgevonden. Dit was gewijd aan

 v°°?^?2 
reiding van een komende vergadering van net I»F-
interimcomité. Het Monetair Comité zal hierover 
rapport uitbrengen. Naast vele punten van over-
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eenstemming tussen de EBG-lidfftaten zijn er ( m 
waar Frankrijk alleen tegenover ie andere adrt 
staat. Frankrijk wenst namelijk het iy? ^eer^^nke'e 
rol meer te doen spelen op het gebied van het 
goud. Bovendien blijkt Frankrijk als enige te bli^-
ven streven naar een volledige terugkeer dcór de"v 

IMF-landen naar een stelsel van vaste wissel
koersen. 
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II. Voorbereiding van Economisch-Financi'éle ; 
De Coördinatie Commissie heeft op basis 
nota van een werkgroep van gedachten gew 
over de voorbereiding in het algemeen van Zccrx-
misch-Financiële Raden. Zoals wederom uit deze 
conclusies (I) blijkt, verloopt deze voorbereiding 
moeizaam. De nota is op basis van de discussie 
aangepast en bijgevoegd. 

De Voorbereiding van Economisch-Financiële 
Raden kan worden verbeterd door het Comité 
van PV's te laten functioneren ais centrale 
coördinerende instelling voor de Raadsvccr— 
bereiding. De werkzaamheden van het Comité 
van PV's en de Adviescomité*s nl. het Mone
tair Comité, het Comité voor de Eccnomische 
Politiek, het Comité van de Bankpresidenten 
en de "Lenkungsgruppe" dienen beter op elkaar 
te worden afgestemd met het oog op een goeie 
voorbereiding van de Raadszittingen in kwestie 
Hiertoe dient ook de wederzijdse informatie 
te worden verbeterd. Verder dienen uiterste 
termijnen in acht te worden genomen veer het 
indienen van documenten, die in de Raad bespre 
ken zullen worden en in functie hiervan dient 
de frequentie van het vergaderschema van de 
Economisch-Financiële Raad nader te worden 
bezien. $t 

Van Nederlandse kant zal een memorandum terzak 
in het Comité van PV's worden ingediend. 
Dit memorandum zal door de Minister var. 
Financiën in de komende Raad kunnen worden 
aangekondigd• 

III. Indexatie 
De Coördinatie Commissie heeft gediscussieerd aan 
de hand van een nota over het indexatieprobleem 
t.a.v. leningen en/of rente; van de grondstoffen-
problematiek; en tenslotte van olieprijzen, ue 
Coördinatie Commissie meende het probleem van de 
indexatie, zoals het zich kan voordoen °P 
drie terreinen, nog niet aan de RE4 c.q. **"*t^ 
raad te kunnen voorleggen. In een samenvaxx 



nota zal worden getracht de nodige iwarsv^ti--
dingen tussen de drie verschillende terreir.er/' 
te leggen en ook meer het accent te leliën op 
algemene politieke aspecten var. indexatie*. M e t " 
het oog op een bespreking van deze nieuwe*rota za" 
de Coördinatie Commissie in beperkte samenstelliri 
vergaderen op 21 mei a.s. teneinde neg tijdig '~ 
conclusies aan de REZ c c . Ministerraad te^künner. 
voorleggen. 

IV. Landbouwraaa van 26/27 mei a.s. 
Over de agenda van deze Raad is nog weinig bekend. 
Mogelijke agendapunten zijn het gemeenschappelijk 
invoerregiem voor verwerkte produkten op basis 
van groente en fruit en een distillatieregelir.g 
voor wijn. 

Inzake het invoerregiem voor verwerkte 
produkten op basis van groente en fruit 
kan voorlopig worden verwezen naar eerdere 
conclusies, laatstelijk van 16 april (II.2.). 
Overigens zal van de kant van het Ministerie 
van Landbouw een verslag worden uitgebracht 
over de stand van het overleg te Brussel ir. 
de Coördinatie Commissie van 21 mei a.s. 

V. De balans van het landbouwbeleid 
De Coördinatie Commissie heeft een eerste discus 
gevoerd over dit onderwerp op basis van een ncta 
van het Ministerie van Landbouw. 
De Coördinatie Commissie heeft het Ministerie van 
Landbouw verzocht in de Werkgroep die ook is bi;e«i-
gekomen voor overleg voorafgaand aan de thans 
besproken nota, de besprekingen voort te zetten. 
In deze werkgroep zullen namelijk enige onder
werpen nader worden onderzocht, met name: de 
budgettaire consequenties; aspecten van de relaties 
met derde landen in het bijzonder ook met 
ontwikkelingslanden; en ook vraagstukken m.b.t. 
het prijs- en het inkomensbeleid in het bijzonder 
met het oog op mogelijke aanvullende inkomenstoe
slagen. De nota van het Ministerie van Landbouw 
zou met name op deze punten kunnen worden aangevuld. 
Deze aanvullingen dienen te worden gezien tegen ae 
achtergrond van de fundamentele noodzaak V 0 0 J 
Nederland, dat het EEG gemeenschappelijk f ^ b S a t e k 
beleid gehandhaafd blijft in het huidig X 1« , a s°®^_ 
van onzekerheid over de EEG en van een economiscne 
teruggang in de wereld. 
De Coördina ie Commissie komt op dit onderwerp terug 
in haar vergadering van 17 juni. 

D.G.E.S., 12 mei 1975 



De voorbereiding van de 
Ministers van Financiën 
("EcoFinRaden"). 

EEG-Raadszittin*en van 
en Economische Zaken 

Situatie 

Reeds bij herhaling is gebleken lat de 
voorbereiding van de zgn. EcoPin-Raden op de wi^ze 
waarop dit thans geschiedt volstrekt onvoldoende 
is. 

• Veelal wordt de agenda voor de Raads
zitting van de Ministers van Financiën er. Eco
nomische Zaken zo laat bekend, dat noch in Len 
Haag, noch in het Comité van PV's voorbereider.! 
overleg van enjge betekenis kan plaatshebben. 

De verschillende onderwerpen van de agenda 
komen wel meestal aan de orde in de Comité's 
die de Raad en de Commissie van advies dienen cp 
monetair en economisch terrein: Monetair Comité. 
Comité voor de Economische Politiek, Comité 
van de Centrale Bank Presidenten. 
Deze Comité's vergaderen dikwijls kort tot zeer 
kort voor de Raadszitting en kennen eikaars ad
viezen en conclusies veelal niet voor de Raacs-
zitting. 

Het Comité voor de coördinatie van de 
economische en financiële politiek op korte ter
mijn ("Lenkungsgruppe")heeft geen vaste rol bij de 
voorbereiding van de Raadszittingen. 

De documenten, die d« Europese Commissie 
of het Raadssecretariaat opstelt voor de Raads
zitting verschijnen geregeld zo laat dat voor 
serieuze bestudering voorafgaand aan de Raads
zitting geen gelegenheid is. 

De inbreng van de Commissie in de finan-
cieel-economische sector is gering. 



Door het gebrek aan duidelijke conclusies 
wordt de kans op misverstanden vergroot en kan 
het voorkomen, dat een bepaald onderwerp een vol
gende maal opnieuw besproken moet worden. Door 
hetzelfde gebrek aan duidelijkheid over de resul
taten ontstaan in de pers verschillende lezingen 
van hetgeen in de Raadszitting zou zijn geschied. 

Mogelijke maatregelen 
Om in deze situatie verbetering te brengen 

kan gedacht worden aan een samenstel van maat
regelen die voornamelijk een procedureel karakter 
hebben. Andere voorzieningen zoals b.v. de bezetting 
van de relevante posten in de Commissie en de 
diensten van de Commissie, hoe belangrijk ook, 
vallen buiten het bestek van deze notitie. 

Tenslotte kan men zich de vraag stellen 
of de frequentie waarin deze Raadszittingen worden 
gehouden niet te hoog ligt en dat mede hierdoor 
onvoldoende tijd beschikbaar is voor de voorbe
reiding. \ 

De zittingen zelf ondervinden van ie 
tekortkomingen in de voorbereiding verschillende 
nadelige gevolgen. 

De discussies leiden veelal niet tot 
conclusies althans deze worden niet vastge legi. 
Dit wordt mede veroorzaakt door de omstandigr.eii 
dat de bewindslieden vanwege de te behandeTer. 
materie er de voorkeur aan geven de ontmoeting 
zoveel mogelijk een informeel karakter te 
geven. 



Een van de belangrijkste euvels in 
de tegenwoordige wijze van voorbereiding is het 
ontbreken, althans niet functioneren, van een 
centrale coördinerende instelling. Het Comité 
van Permanente Vertegenwoordigers lijkt hiertoe 
het aangewezen orgaan. Teneinde deze taa:< naar 
behoren te kunnen vervullen dient de Voorzitter 
van het Comité van PV's intensief contact te 
onderhouden met de Voorzitters van de verschille: 
Adviescomité 1s en uiteraard met de Europese 
Commissie. Zo zou tien dagen voor een Raads
zitting een bijeenkomst van de Voorzitters van 
Comité van PV's, Adviescomité 1s en de "lenkungs-
gruppe" met de betrokken Commissaris in aanwezig 
heid van een ambtenaar van het Raadssecretariaat 
kunnen worden gehouden ter vaststelling van ie 
agenda enz. 

Bij het Comité van PV's dienen tijdig 
voor de Raadszitting de documenten en rapporten 
van de verschillende Adviescomité's en evt. de 
"Lenkungsgruppe" te zijn ingebracht opdat de ?V' 
de gelegenheid hebben een compleet dossier uiter 
tien dagen vóór de Raad aan de Ministers vcor te 
leggen. Het Comité van PV's kan uiteraard geen 
wijzigingen aanbrengen in de adviezen van de 
verschillende Comité's aan de Raad, maar daar 
wel een commentaar op geven, mede teneinde te 
bereiken, dat de aandacht van de Raad zich in 
de discussie op een aantal hoofdpunten concentret 

De Europese Commissie dient op zich te 
nemen dat voorstellen, mededelingen enz. die zij 
in de Raadszitting behandeld wenst te zien, 
tenminste b.v. tien dagen tevoren in handen zijn 
van de lidstaten. 

De Adviescomité's dienen zodanige data 
voor hun vergaderingen vast te stellen dat OOK 
resultaten van deze vergaderingen tien dagen 
tevoren bij de lidstaten en de Commissie bekend 

Het informele deel van de bijeenkomste 
van de Ministers kan zeer wel gehandhaafd worden 
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aangezien dit een nuttige functie kan vervuiler.. 

Wel dient men dan duidelijker de discussie in dit 

deel van de bijeenkomst te beperken tot iie onder

werpen die ongeschikt zijn voor een normale 

vergadering van de Raad. Voorzover leze cnier-

werpen echter tot formele Baadsbesluiten aar

leiding geven, moeten zij wei in de Raad voor deze 

besluitvorming in de Raadszitting aan ie crïe 

komen. Vanwege het feit dat ook 

in informele bijeenkomsten belangrijke conclusies 

kunnen worden bereikt die een "foiiov/ up" nodig 

maken, is het zeer gewenst dat de Voorzitter var. 

het Comité van PV's deze bijeenkomsten volledig 

bijwoont. De Voorzitter van het Comité van PV's 

kan zijn collega's en de Voorzitters van de 

Adviescomité's informeren over die resultaten iie 

een nadere uitwerking behoeven. 

Het is voorts gewenst de frequentie van 

de EcoPin-Raden nader te bezien. Het komt veer iat 

het bijeenkomen van deze Raden meer afhankelijk 

moet worden gesteld van de te behandelen materie. 

Zo, zou men drie k vier maal per jaar een grondige 

discussie kunnen wijden aan de economische situatie 

en in het licht van de verder te behandelen onder

werpen nog een drie of vier Raadszittingen laar 

tussendoor kunnen houden. 

Wanneer inderdaad in de voorbereidingen 

van de EcoFin-Raadszittingen wijzigingen kunnen 

worden doorgevoerd zal in het licht van de dan 

ontstane situatie moeten bezien worden welke cons 

quenties dit met zich meebrengt voor de nationalf 

voorbereiding voor deze vergaderingen. 


